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  Culture
جدول 9: نسبة الأفراد (10 سنوات فأكثر) الذين يستمعون للراديو حسب الجنس والمنطقة 

ونوع التجمع، 2009

Table 9: Percentage of Persons (10 Years and Over) Who Listen to the Radio by Sex, Region and Type of Locality, 2009
	Region and Type of Locality

	 Sex
	الجنس
	المنطقة ونوع التجمع

	
	إناث
Females
	ذكور
Males
	كلا الجنسين
Both sexes
	

	 Region
	
	
	
	المنطقة

	 Palestinian Territory
	44.5
	46.9
	45.7
	الأراضي الفلسطينية

	  West Bank
	45.9
	47.0
	46.5
	الضفة الغربية

	  Gaza Strip
	42.2
	46.7
	44.5
	قطاع غزة

	 Type of Locality
	
	
	
	  نوع التجمع

	 Urban
	44.8
	48.5
	46.7
	حضر

	 Rural
	44.4
	47.3
	45.9
	ريف

	 Camps
	43.0
	33.1
	38.2
	مخيمات


45.7% من الأفراد (10 سنوات فأكثر) يستمعون للراديو في الأراضي الفلسطينية خلال عام 2009 بواقع 46.9% للذكور و44.5% للإناث.  كما تتفاوت هذه النسبة بين التجمعات حيث ترتفع في التجمعات الحضرية لتشكل 46.7% بواقع 48.5% ذكور مقابل 44.8% إناث تليها الريف ثم المخيمات.

About 45.7% of persons (10 years and over) listen to the radio in the Palestinian Territory during 2009 distributed as 46.9% for males and 44.5% for females. Although these percentages increase in the urban areas to reach about 48.5% for males and      44.8% for females, followed by rural areas and then camps.

شكل 5: التوزيع النسبي للأفراد (10 سنوات فأكثر) الذين يستمعون للراديو حسب أكثر مكان يستمعون فيه

 للراديو والجنس، 2009

Figure 5: Percentage Distribution of Persons (10 Years and Over) Who Listen to the Radio by the Most Frequent Place for Listening

 and Sex, 2009
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تزيد نسبة الاستماع للإناث في البيوت أكثر من الذكور لتبلغ (94.1%، 62.4%) على التوالي خلال عام 2009، في المقابل نجد أن الذكور في أماكن العمل يستمعون بشكل أكبر من الإناث لتبلغ (21.2%، و2.6%) على التوالي.

The percentage of women who listen to the radio at home reached 94.1% compared to 62.4% for males during 2009. Women spend most of their time at home compared to men.  On the other hand, men at work do listen to the radio more than women (21.2% and 2.6% respectively).

جدول 10: نسبة الأفراد (10 سنوات فاكثر) الذين يقرأون الصحف حسب الجنس والمنطقة، 2009

Table 10: Percentage of Persons (10 Years and Over) Who Read Newspapers by Sex and Region, 2009
	 Region
	  Sex
	  الجنس
	المنطقة 

	
	إناث
Females
	ذكور
Males
	كلا الجنسين
Both sexes
	

	 Palestinian Territory
	28.0
	34.9
	31.5
	 الأراضي الفلسطينية

	 West Bank
	33.8
	43.5
	38.7
	 الضفة الغربية

	  Gaza Strip
	17.9
	20.0
	19.0
	  قطاع غزة


34.9% من الذكور يطالعون الصحف، مقارنة بـ 28.0% من الإناث. 

About 34.9% of male read newspapers compared to 28.0% of females. 

جدول 11: نسبة الأفراد (10 سنوات فأكثر) المنتسبين لمؤسسات عامة حسب الجنس ونوع المؤسسة 
العامة، 2009
Table 11: Percentage of Persons (10 Years and Over) Who are Members

 in Public Institutions by Sex and Type of Public Institution, 2009
	Type of Institutions
	Sex
	الجنس
	نوع المؤسسة

	
	إناث
Females
	ذكور
Males
	كلا الجنسين

Both sexes
	

	Sport Clubs
	2.1
	11.6
	6.9
	نادي رياضي

	Cultural Clubs
	2.0
	4.0
	3.0
	نادي ثقافي

	Public Library
	3.2
	3.5
	3.3
	مكتبة عامة

	Charitable Association
	3.6
	4.9
	4.3
	جمعية خيرية

	Union / federation
	2.1
	7.0
	4.6
	نقابة/اتحاد

	political party
	1.1
	5.8
	3.5
	حزب سياسي

	Other
	2.0
	1.9
	2.0
	أخرى


مشاركة النساء في الحياة العامة مازالت متدنية، حيث تظهر البيانات أن نسبة الرجال المنتسبين للمؤسسات العامة في جميع الميادين أعلى من نسبة الإناث.  وترتفع نسبة المنتسبات في الجمعيات الخيرية من الإناث لتبلغ 3.6% تليها المكتبات العامة بنسبة 3.2%، بالمقابل تشكل الأندية الرياضية للذكور الأكثر انتساباً لتبلغ 11.6% تليها النقابات والاتحادات بنسبة 7.0% خلال عام 2009.

Women participation in public life is still low where data shows that the percentage of men affiliated to public institutions in different areas is higher compared to women. The percentage of women affiliated to charitable Association reached 3.6% and to public libraries reached 3.2%.  The percentage of males affiliated to sport clubs reached 11.6% followed by affiliation to unions and federations with about 7.0% during 2009.

جدول 12: نسبة الأفراد (10 سنوات فأكثر) الذين يقرأون الكتب حسب الجنس، المنطقة 

ونوع التجمع، 2009
Table  12: Percentage of Person (10 Years and Over) Who Read Books by Sex, Region and Type of Locality, 2009

	Region and Type of Locality 
	  Sex
	
	  الجنس
	المنطقة ونوع التجمع 

	
	إناث
Females
	ذكور
Males
	كلا الجنسين

Both sexes
	

	  Palestinian Territory
	64.2
	58.0
	61.0
	 الأراضي الفلسطينية

	  West Bank
	67.1
	58.7
	62.7
	 الضفة الغربية

	  Gaza Strip
	59.4
	56.7
	58.0
	 قطاع غزة

	Type of Locality
	
	
	
	 نوع التجمع

	  Urban
	62.7
	57.3
	59.9
	حضر

	  Rural
	69.1
	62.3
	65.5
	ريف

	  Camps
	66.6
	55.0
	60.8
	مخيمات


الإناث أكثر إقبالاً على المطالعة وقراءة الكتب، حيث تشير البيانات إلى أن 58.0% من الذكور يقرأون الكتب خلال عام 2009، مقارنة بـ 64.2% من الإناث وتزيد نسبة القراءة بين الإناث في الضفة الغربية لتبلغ 67.1% مقارنة ب 59.4% في قطاع غزة.

Women have greater interest than men in reading books. Results indicate that about 58.0% of males read books during 2009 compared to 64.2% for females. The reading habit among females reached 67.1% in the West Bank  compared with 59.4% in the Gaza Strip.
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